
Generalforsamling i Langelands Biografforening onsdag den 26. april 2023 
 
Formanden (Joan Madsen-Østerbye) bød velkommen til generalforsamlingen og udtrykte glæde over, at så 
mange medlemmer var mødt frem. 
 
Dagsordenen er ifølge vedtægterne. 
 
Pkt. 1 Valg af dirigent 
Bestyrelsens forslag til dirigent er journalist Lene Sarup. 
Lene Sarup blev valgt og takkede for valget. 
Lene Sarup konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt. 
 
Pkt. 2 Formandens beretning 
Formanden aflagde beretningen for 2022. 
Beretningen blev vedtaget. 
 
Dirigenten gav herefter ordet til revisor Michael Aalund fra revisionsfirmaet Hartvig & Aalund. 
Hartvig & Aalund har i foråret 2022 overtaget bogføring af regnskabet og er fortsat biografens revisior. 
 
Pkt. 3 Årsregnskab for Langelands Biografforening 
Michael Aalund gennemgik regnskabet for 2022 og konkluderede, at regnskabet udviser pæn fremgang i 
forhold til 2021. 
Meddelte herunder at regnskabspraksis fortsætter uændret. 
Michael Aalund kunne også meddele, at revisionsfirmaet ikke har haft bemærkninger til årsregnskabet 2022. 
 
Spørgsmål til regnskabet: 
Tilgodehavende under internetsalg - hvad dækker det over? 
Det er en forskydning af indtægter ved internetsalg, som endnu ikke er registreret i biografens regnskab. 
 
Indtægter fra "foredrag" - der er ikke registreret indtægter under kontoen "Foredrag" - hvorfor? 
Det aftaltes, at der fremsendes et notat vedr. dette spørgsmål. 
 
Notat:  
Spørgsmål vedr. manglende indtægt ved foredrag i 2022 nul i 2021 9488 
Det kan oplyses, at der den  27/11-2022 er sendt faktura 13576 pålydende 9000 incl. moms til Aarhus 
Universitet, som formidler foredragene og uddeler penge fra Carlsberg i den forbindelse. 
Systemet er sat således op, at salg på varenummer 2005 tilhører varegruppe 4 som konteres på konto 1340 
”udlejning af sal”. 
Derfor er der ingen kontering på kontonummer 1105 ”indtægt ved foredrag”. 
Derfor er indtægten således bogført på konto 1340 ”Udlejning af sal”, som i 2022 udover indtægt fra 
Carlsberg (7200) har været udlejet for 14.200 således den samlede indtægt for udlejning af sal beløber sig til i 
alt 20.400. 
Henrik Madsen-Østerbye, kasserer 
 
Emballage - hvad dækker disse omkostninger over? 
Det er bl.a. sodavandskrus, ølkrus og popcornbægre. 
 
Herefter blev regnskabet godkendt. 
 
Pkt. 4 Budget 2023 
Michael Aalund gennemgik budgettet for 2023. 



Budgettet er udarbejdet af bestyrelsen. 
 
Spørgsmål til budgettet: 
Hvad skyldes differencen mellem "omsætning i cafe" og "vareforbrug"? 
Det skyldes bl.a. at der bliver købt ind svarende til, at vi har et pænt udvalg - men der er observeret en 
tendens til, at publikum medbringer slik hjemmefra. 
 
Hvad er grunden til de høje ejendomsudgifter? 
Budgettet er lagt i efteråret, hvor elpriserne varp å det højeste. 
Siden er priserne faldet, og der kan derfor forventes lavere udgifter til el. 
 
Pkt. 5 Fastsættelse af kontingent 
Bestyrelsens forslag: uændret 100 kr. pr. år. 
Dette blev vedtaget. 
 
Pkt. 6 Valg til bestyrelsen 
 
Joan Madsen-Østerbye        modtager genvalg 
Dennis Kræmmer                  modtager genvalg 
Signe Madsen                       ikke på valg 
Eva Lund Hansen                  ikke på valg 
Marianne Storm                     ikke på valg 
Anders Toftemann Knudsen  genopstiller ikke 
Christa Rygaard                     genopstiller ikke 
 
Bestyrelsen foreslår: 
Bo Stern 
Pia Larsen 
som nye bestyrelsesmedlemmer. 
 
Ingen yderligere forslag fra salen. 
 
Joan Madsen-Østerbye 
Dennis Kræmmer 
Bo Stern 
Pia Larsen 
er valgt til bestyrelsen 
 
Suppleanter: 
Jørn Juul Steen 
Dorte Anderberg 
er genvalgt. 
 
Bestyrelsen har herefter følgende sammensætning: 
Joan Madsen-Østerbye 
Signe Madsen 
Dennis Kræmmer 
Eva Lund Hansen 
Marianne Storm 
Bo Stern 
Pia Larsen 



 
Suppeleanter: 
Jørn Juul Steen 
Dorte Anderberg 
 
Pkt, 6 Indkomne forslag 
Der er ingen forslag. 
 
Pkt. 7 Valg af revisor 
Hartvig & Aalund er genvalgt. 
 
Pkt. 8 Eventuelt 
Under dette punkt overrakte formanden 10 års nål til Gitte Jensen og takkede for det store arbejde både i 
biografen og ikke mindst det månedlige store arbejde med med biografens ansigt udadtil (den månedlige 
flyer med oversigt over alle film og spilletider. 
 
Anders Toftemann Knudsen arbejder nu ved Faaborg og er derfor flyttet. 
Formanden takkede for hans meget store indsats både som operatør og ikke mindst det store arbejde med 
bl.a. biografens teknik - og overrakte samtidig en gave. 
 
Filmporten 
Et medlem efterspurgte "Filmporten". 
Signe Madsen oplyste, at biografens faktisk gerne vil vise "smalle film", men at det hverken økonomisk eller 
planlægningsmæssigt hænger sammen. Biografens viser dog en del al "Filmporten"s film, men uden rabat. 
 
Opera 
Et medlem efterlyser, at biografen går tilbage til at vise operaer fra "Metropolitan", da det er en væsentlig 
bedre kvalitet. 
Signe Madsen forklarer, at der har været flere ønsker om dette, og at filmudvalget tager det til efterretning. 
 
Hjælp til opgaver i biografens regi. 
Der er rigtig mange forskellige opgaver ved at drive en biograf. 
Bestyrelsen vil rigtig gerne have lidt hjælp til nogle af disse opgaver. 
 
Hvis nogle af de fremmødte har lyst eller kender nogle, der kunne have lyst til at give en hånd med, så er de 
meget velkomne til at kontakte biografen. 
 
Herefter afsluttede dirigentens generalforsamlingen og takke for god ro og orden under mødet. 
 
 
Referent: Christa Rygaard 
 


